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 INTERN MEMO 
 

Aan : Commissie Sociaal Domein 
Afschrift :  
Van : College  
Datum : 1 oktober 2018 
  
Betreft : vragen PvdA aan het college over 

ESF-gelden kwetsbare leerlingen 
 
 
 
 
Beantwoording schriftelijke vragen van de PvdA aan het college over kwetsbare leerlingen die niet meer 
naar werk worden begeleid.  

 
1. Kent u het bericht ‘EU-subsidie voor kwetsbare leerlingen vroegtijdig leeg’? (Trouw d.d. 28 juni 

2018) 

Ja dit bericht is ons bekend.  
 

2. Kunt u aangeven of en zo ja hoeveel jongeren in onze gemeente/regio niet meer naar werk begeleid 
worden door het wegvallen van deze zogenaamde Europees Sociaal Fonds -gelden (ESF)?  

Onder de kwetsbare jongeren verstaan wij in dit geval de leerlingen van het Voortgezet Speciaal 
Onderwijs, het praktijkonderwijs en het entreeonderwijs op het MBO. Een deel van hen stroomt 
jaarlijks uit naar werk, dagbesteding of vervolgonderwijs. In de regio waren dat er in 2016 ongeveer 
500. Scholen hebben de taak om hun leerlingen, wanneer zij uitstromen naar werk, hierbij te 
begeleiden. 
 
Op de Gooise Praktijkschool, waar ruim 60% van de leerlingen uitstroomt naar werk of 
leerwerktrajecten wordt gebruik gemaakt van de ESF subsidie. Voor de praktijkschool is begeleiding 
naar werk een kerntaak. De begeleiding van de leerlingen is intensief en gericht op het duurzaam 
plaatsen in de arbeidsmarkt. Ook voor werkgevers biedt de school begeleiding, omdat leerlingen van 
de Gooise Praktijkschool als werknemer vaak net andere behoeften hebben dan de gemiddelde 
werknemer. Tenslotte vraagt het volgen en begeleiden van de leerlingen die de school verlaten 
hebben veel inspanning. Hiervoor organiseert de Gooise Praktijkschool zogenaamde wekelijkse 
terugkom-avonden waar oud leerlingen met allerlei hulpvragen terecht kunnen. 
Op andere scholen met kwetsbare jongeren (Klimop, Trappenberg, Mozarthof) is de uitstroom naar 
werk minder groot maar ook daar geldt de opdracht om leerlingen naar werk te begeleiden. 

 

3. Kunt u aangeven hoeveel FTE, in de vorm van jobcoaches en stagebegeleiders, verloren gaan 
door het wegvallen van deze middelen?  

Tussen 2014 en 2020 zou er Europese subsidie beschikbaar zijn voor het onderwijs om leerlingen van 
de genoemde doelgroep naar de arbeidsmarkt te begeleiden. Omdat de subsidie succesvol was en er 
veel aanvragen binnenkwamen, is het budget voor de subsidie voortijdig opgeraakt. Scholen vragen 
deze subsidie aan bij het Rijk. Uit deze ESF subsidie ontving de Gooise Praktijkschool jaarlijks 
bijvoorbeeld ongeveer € 140.000,-. Dit komt overeen met bijna anderhalve fte. 
Of ook andere scholen in Hilversum gebruik maken van deze door het Rijk verstrekte subsidie is niet 
bekend.  
Gevraagd naar de consequenties van het wegvallen van de ESF gelden antwoordt de Gooise 
Praktijkschool dat de begeleiding naar de arbeidsmarkt een van de kerntaken van de school blijft. 
Door het wegvallen van de ESF is daarvoor minder capaciteit beschikbaar. Dit kan consequenties 
hebben voor de intensiteit en kwaliteit van de begeleiding.  
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4. Deelt u de mening van de PvdA dat kwetsbare jongeren niet de dupe moge worden van gekissebis 
over centen? Zo ja, wat gaat u doen om deze begeleiding te garanderen? Zo nee, waarom niet?  

Uit het antwoord van de praktijkschool blijkt dat de begeleiding doorgaat, maar dat door het wegvallen 
van de ESF subsidie hierdoor de intensiteit en de kwaliteit zouden kunnen afnemen.  
Vanuit het regionale programma Match op Meedoen wordt sinds 2016 gewerkt aan een integrale 
werkwijze, waarin onderwijs en gemeenten nauw samenwerken in de begeleiding van kwetsbare 
jongeren naar werk.  
Het Regionaal Bureau Leerlingzaken monitort de jongeren die de overstap maken naar werk, 
vervolgopleiding of dagbesteding en heeft een vangnetfunctie als zij uitvallen.  

 

5. Kunt u een inschatting maken van de gevolgen voor de gemeente Huizen  door het wegvallen van 
deze begeleiding?  

Kijken in de toekomst is altijd lastig en de verschillen tussen kwetsbare jongeren zijn groot. Omdat 
onderwijs en gemeente nauw samenwerken in de begeleiding en ondersteuning van deze jongeren en 
wij alert zijn op overstap-momenten, verwachten wij niet dat kwetsbare jongeren de dupe gaan worden 
van het wegvallen van de ESF gelden. In het kader van aanpak jeugdwerkloosheid uit het 
collegeprogramma ‘Vitaal en Verbindend’ worden gesprekken gevoerd hoe we gezamenlijk de 
samenwerking met het RBL en scholen kunnen verbeteren cq versterken zodat we preventief kunnen 
inzetten op voorkomen van uitval.  

 

6. Bent u met de PvdA van mening dat het zeer belangrijk is dat deze jongeren naar werk begeleid 
worden en niet langs de kant van de arbeidsmarkt komen te staan?  

Ja daar zijn wij het mee eens. Sinds de introductie van de Participatiewet is er een reguliere 
samenwerking met alle scholen waar kwetsbare jongeren uitstromen naar werk. Het 
uitvoeringsprogramma Match op Meedoen verbindt een groot aantal projecten die als doel hebben om 
te voorkomen dat leerlingen voortijdig het onderwijs verlaten, uitstromen zonder diploma of niet goed 
de overstap maken naar de arbeidsmarkt of vervolgonderwijs. De kwetsbare jongeren zijn en blijven 
hierdoor in beeld. 
 
Daarnaast nemen wij lokaal de toeleiding naar werk ook mee bij het uitwerken van het in de 
collegeprogramma opgenomen punt dat er 200 jongeren naar werk geleid worden (aanpak 
jeugdwerkloosheid). 
 

7. Is de gemeente Huizen bereid om via cofinanciering (opnieuw) bij te dragen aan de projecten voor 
werkbegeleiding?  

Dit wordt meegenomen in de aanpak jeugdwerkloosheid.  

8. Bent u bereid om bij staatssecretaris Tamara van Ark uw zorgen te uiten over het niet begeleiden 
van kwetsbare jongeren naar werk? Zo ja, wanneer bent u voornemens om dit te doen? Zo nee, 
waarom niet? 

Er is op dit moment geen sprake van het wegvallen van de begeleiding.  Tijdens een landelijke ESF-
bijeenkomst vorige week werd medegedeeld dat er een motie is aangenomen van de Christenunie 
om de de ProVSO scholen te compenseren. 

 
[1] https://www.trouw.nl/home/eu-subsidiepotje-voor-kwetsbare-leerlingen-vroegtijdig-leeg~a7673388/  
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